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Protokół XXI/12 

z XXI Sesji VI Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 20 grudnia 2012 r. 

 

Obrady XXI Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 9
05

 i trwały do godz. 11
40

. 

 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 

 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności. 

 

Ponadto obecni: 

Proboszcz Parafii p.w. Trójcy Przenajświętszej – Henryk Polkowski 

Starosta Powiatu Suwalskiego – Szczepan Ołdakowski 

Wójt Gminy Raczki – Roman Fiedorowicz 

Zastępca Wójta – Piotr Gajda 

Sekretarz Gminy – Andrzej Czuper 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Grzędzińska 

Kierownik Posterunku Policji w Bakałarzewie – Zdzisław Grzyb 

Radca Prawny – Jerzy Lewczuk 

Kierownik GOPS – Justyna Sadowska-Kurzyna 

 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Sewastynowicz: 

 

„Otwieram XXI Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Witam przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki: Ks. Henryka Polkowskiego Proboszcza Parafii  

w Raczkach, Pana Szczepana Ołdakowskiego Starostę Powiatu Suwalskiego, Pana Zdzisława Grzyb 

Kierownika Posterunku Policji Bakałarzewie, Panią Justynę Sadowską-Kurzyna Kierownika GOPS, Pana 

Jerzego Lewczuk Radcę prawnego, Państwa radnych, Wójta Gminy, Państwa sołtysów oraz pracowników 

Urzędu Gminy. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach bierze udział 13 radnych, w związku z tym 

obrady Rady Gminy są prawomocne. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Porządek obrad został przesłany w zawiadomieniu  

o zwołaniu sesji. Czy są jakieś propozycje zmiany porządku obrad? 
 

Ponieważ nie ma uwag, to wobec tego porządek jest następujący: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 

8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2013. 

9. Uchwała w sprawie podziału Gminy Raczki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
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10. Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Raczki na 2013 rok. 

11. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Raczki. 

12. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

13. Uchwała w sprawie przejęcia obowiązku odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

14. Uchwała w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

15. Uchwała w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

16. Uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze 

Gminy Raczki. 

17. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 r. 

18. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 

2018: 

- odczytanie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018, 

- odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2013 – 2018, 

- odczytanie opinii w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018 

przez przewodniczącego Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018, 

- dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2013 – 2018, 

- głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na 

lata 2013 – 2018. 

19. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2013 rok: 

- odczytanie projektu budżetu gminy Raczki na 2013 rok, 

- odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2013 

rok, 

- odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2013 rok przez przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie projektu budżetu 

gminy Raczki na 2013 rok oraz o możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu, 

- dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2013 rok, 

- głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2013 rok. 

20. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

21. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty 13 głosami „za”. 

 

Na salę obrad dotarła radna Jolanta Lach, w związku z tym w obradach bierze udział 14 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Proszę Państwa w związku z tym, że spotykaliśmy się 

przed zbliżającym się Świętami Bożego Narodzenia chciałbym, aby obecny tutaj Ks. Proboszcz 

pobłogosławił opłatki. 

 

Ks. Kanonik Henryk Polkowski – Rozpocznijmy nasze spotkanie opłatkowe krótkim fragmentem 

Ewangelii Świętej o Narodzeniu Jezusa Chrystusa. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Ostrowski – Odczytał fragment Ewangelii wg. Św. Łukasza. 

 

Wszyscy zebrani odśpiewali kolędy, Ks. Kanonik pobłogosławił opłatki oraz wszystkich zebranych. 
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Ks. Kanonik Henryk Polkowski – Z racji dzisiejszego spotkania opłatkowego chciałbym wyrazić słowa 

wdzięczności dla Pana Przewodniczącego, Pana Wójta i Rady za zaproszenie mnie tutaj na dzisiejszą sesję 

Rady Gminy i że mogę spotkać się z przedstawicielami władzy, Radnymi i Sołtysami. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Udzielam głosu Panu Szczepanowi Ołdakowskiemu 

Staroście Powiatu Suwalskiego. 

 

Starosta Powiatu Suwalskiego Szczepan Ołdakowski – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Ks. 

Proboszczu, Szanowni Radni, Szanowni Państwo Sołtysi, Święta Bożego Narodzenia myślę, że kojarzą się 

wszystkim z podniosłą atmosferą, jaką mamy tutaj dzisiaj, rzec można rodzinną, pełną refleksji, miłości. 

To są najpiękniejsze święta w roku, jakie przeżywamy. Jest to czas na wyciszenie, refleksje, w spokoju, w 

gronie rodzinnym. To czas, aby odpocząć, pomyśleć o osiągnięciach, swoich sukcesach, ale i też 

porażkach. Chciałbym Państwu podziękować za tzw. ludzkie podejście do obowiązków, do tej działalności 

społecznej, którą poprzez pracę w Radzie Gminy realizujecie. Myślę, że to dobrze służy mieszkańcom 

Gminy Raczki i między innymi mieszkańcom Powiatu suwalskiego. Życzę, żeby Wasza praca zawsze 

przynosiła pozytywne owoce. Na pewno łatwiej jest realizować trudne zadanie, jeżeli jesteśmy razem, 

jesteśmy solidarni w działaniu, we wzajemnej życzliwości. Tego Państwu życzę, tej wzajemnej 

życzliwości, takiej prawdziwej, a nie takiej pozorowanej, deklaratywnej. Panu Wójtowi życzę dużo 

zdrowia i tzw. odporności, na różnego rodzaju uwagi, krytykę, szczególnie tą niesłuszną, krzywdzącą. 

Piastując swoje stanowisko też spotykam się z tego typu rzeczami, brakiem aprobaty społeczeństwa. 

Bolące dla mnie są anonimowe komentarze w mediach. Uważam, że jest to tchórzliwa działalność ludzi, 

którzy boją osobiście powiedzieć, co myślą. Oczekuję konstruktywnych propozycji, czy krytyki, a nie 

tylko obrzucanie błotem. Jednakże nie czas tutaj na tego typu refleksje. Pragnę Wam podziękować za 

właściwe podejście do wielu problemów, jakie dotyczą Gminy Raczki, ale też właściwe podejście do 

współpracy z władzami powiatowymi. Dzięki temu udaje się nam więcej wspólnie zrobić, poczynając od 

dróg, po innego typu działania, m.in. dotyczące polityki społecznej, pomocy mieszkańcom znajdujących 

się w trudnych sytuacjach. Tutaj zawsze tworzymy, tzw. koalicję. Dziękuję serdecznie zarówno 

samorządowi, jak i pracownikom Urzędu Gminy, pracownikom Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

Biblioteki i jednostkom, które z Powiatem współpracują. W szczególności Pani Dorocie Halickiej Dyrektor 

GOK, która bardzo aktywnie współpracuje z Powiatem i bardzo często te nasze wspólne uroczystości 

ubogaca. Wszystkiego dobrego, przede wszystkim dużo zdrowia Państwu życzę i spokojnych, rodzinnych 

Świąt Bożego Narodzenia, bez trosk życia codziennego, a także wszelkiej pomyślności w nadchodzącym 

Nowym Roku. Dobrego budżetu Wam życzę, żebyście dziś mogli uchwalić taki budżet, który pozwoliłby 

zrealizować Wasze zamierzenia na potrzeby społeczności gminnej.  

 

Ogłoszono 5 minutową przerwę. 

Po przerwie. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Informuję, że protokół z XX Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Proponuję przyjęcie protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. 
 

Do protokołu nie wniesiono zastrzeżeń. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia został jednogłośnie przyjęty przez radnych. 

 

Pkt 4. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Interpelacji i wniosków nie zgłoszono. 

 

Pkt 5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Sołtys Wojciech Żukowski – Chciałbym zapytać o sprawy śmieciowe, tj. jak będzie naliczana stawka za 

śmieci, bo z tego, co wyczytałem z materiałów, to w niektórych przypadkach będzie się podwójnie płacić, 
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np. jeżeli osoba mieszka w gospodarstwie domowym i pracuje na terenie gminy. Wynika, że będzie płacił, 

jako osoba zamieszkała i jako pracownik. Nie wiem, czy w takiej sytuacji będzie to odliczane? 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poruszona przez Pana sprawa zostanie wyjaśniona 

podczas omawiania projektów uchwał dotyczących gospodarki odpadami w dalszej części programu obrad. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Nie wniesiono zapytań, uwag do tego punktu. 

 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 7. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 

 

Kierownik GOPS Justyna Sadowska-Kurzyna – Wprowadzane zmiany w Statucie wynikają z nowelizacji 

ustawy o pomocy społecznej w zakresie pomocy rodzinie i prowadzenia pieczy zastępczej. Na podstawie 

tego należy dokonać zmian w zadaniach własnych Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, tj. zamiast 

przedstawiania bilansu potrzeb w zakresie pomocy społecznej należy przygotowywać ocenę zasobów 

pomocy społecznej oraz prowadzenie i zapewnienie miejsc w mieszkaniach chronionych. Wcześniej mowa 

była też o prowadzeniu i zapewnieniu miejsc w placówkach opiekuńczo-wychowawczych wsparcia 

dziennego lub mieszkaniach chronionych. 

 

Radny Jan Olszewski – Na posiedzeniu Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu padło pytanie, 

dlaczego uchyla się pkt 13 i co on znaczył? 

 

Kierownik GOPS Justyna Sadowska-Kurzyna – Wspomniany punkt 13 mówił o tworzeniu gminnego 

systemu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną. W związku z wejściem w życie ustawy o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej, która wprowadza takie stanowisko jak asystent rodziny, którego 

będzie obowiązek zatrudnić od 2015 roku. Taka osoba, asystent będzie tworzył plan dla konkretnych 

rodzin, nie ogólnie dla rodzin z Gminy Raczki, tylko w ujęciu indywidualnym. 

Kolejna zmiana wynika z tego, że od roku w GOPS jest zatrudniona na pół etatu księgowa i związku z tym 

w Statucie w § 14 ust. 5 wyraz „finansowo” zostaje skreślony. 

 

Sołtys Piotr Bielecki – U nas we wsi mieszka samotnie starsza pani, która narzeka, iż nikt z pracowników 

GOPS od zeszłej zimy jej nie odwiedził. W mieszkaniu zimno, opału nie ma.  

 

Kierownik GOPS Justyna Sadowska-Kurzyna – Z tego, co jest mi wiadome, to pracownicy socjalni wraz z 

nadejściem zimy byli u tej pani dwukrotnie. Z tym, że ona nie kwalifikuje się do objęcia jej pomocą 

finansową, ponieważ ma ona świadczenie emerytalne, które pozwala na zaspokojenie potrzeb. Jednakże 

pracownicy GOPS bywają u niej. Wiem też, że opał dla niej został zakupiony i dowieziony. Ta pani ma też 

czworo dorosłych dzieci, które są zobowiązane do opieki nad nią. 

 

Radny Kazimierz Iwanowski – W listopadzie ubiegłego roku byłem u państwa w GOPS-ie w sprawie 

jednej pani, do której usiłujecie dotrzeć i udzielić jej pomocy. Ta pani nie chce, abyście przyjeżdżali do 

niej z Policją. Jest to osoba starsza, mieszkająca samotnie i stroni od ludzi obcych, nie tylko Policji. Myślę, 

że jest to właśnie bardzo zły sposób komunikowania się z takimi ludźmi. Ta pani doskonale sobie radzi i 

nie życzy sobie takiego typu wizyt. 

 

Kierownik GOPS Justyna Sadowska-Kurzyna – Jest to nasz obowiązek, aby monitorować sytuację osób 

starszych szczególnie, które mieszkają samotnie. 

 

Pracownik socjalny Alicja Szczepańska – Naszym obowiązkiem jest odwiedzanie takich osób. My do niej 

nie zachodzimy z Policją, tylko same. Wtedy przy okazji innej interwencji zajechałyśmy, aby sprawdzić, 

jak sobie radzi i czy potrzebuje pomocy ta osoba. Byłyśmy u sąsiadów, aby w razie, czego nas 

powiadomili. 
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Radna Janina Mucharska – Jak to jest z tymi zasiłkami opiekuńczymi? Ostatnio miałam okazję spotkać się 

z mieszkańcem wsi Bakaniuk, którego żona jest chora na stwardnienie rozsiane. W tej chwili jego żona jest 

całkowicie od niego uzależniona, ponieważ nic nie jest w stanie sama zrobić. Musi on posadzić ją do 

wózka, nakarmić itp. Zwrócił się do GOPS o zasiłek opiekuńczy. Dostał decyzję odmowną, ponieważ jest 

to jego obowiązek i za opiekę nad żoną nic mu się nie należy. Syn, który przejął gospodarstwo, nie 

mieszka z rodzicami, studiuje w innym mieście. Córce, też nie otrzymała, bo nie spełnia kryteriów. Sam, 

aby opiekować się żoną musiał zrezygnować z pracy i obecnie utrzymują z jej emerytury. W chwili 

obecnej wymaga stałej opieki i nie może ten Pan nie może ani na chwilę jej zostawić. Czy naprawdę nie 

może takiej osobie pomóc? Czy przepisy są takie, że osoba, która cały czas zmuszona opiekować się żoną, 

niemogąca pracować, nie może dostać z tego tytułu zasiłku opiekuńczego? 

 

Kierownik GOPS Justyna Sadowska-Kurzyna – Przepisy są niestety tak skonstruowane, że jeżeli żyją 

oboje mąż i żona, to taki zasiłek nie przysługuje. I tutaj w tym przypadku została wydana decyzja 

odmowna. Nie mogłyśmy zrobić inaczej, ale pracownik pomógł napisać odwołanie do Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego z nadzieją, bo bywały przypadki, że SKO uchylało nasze decyzje na korzyść 

wnioskodawcy. Niestety decyzja nasza została utrzymana w mocy, bo przepis jasno mówi, że małżonkom 

się nie należy taki zasiłek. 

 

Sołtys Marianna Bienio – Moim zdaniem, że taki zasiłek powinien należeć się temu panu, ponieważ musi 

żoną niepełnosprawną zajmować się 24 godziny na dobę. W nowym kodeksie jest taki zapis. 

 

Kierownik GOPS Justyna Sadowska-Kurzyna – Być może przepisy, o których Pani wspomniała dopiero 

wejdą w życie, bo na dzień dzisiejszy nie mamy takiej możliwości. Doskonale znamy sytuację tej rodziny, 

ale niestety nie możemy nic zrobić, przepisy wiążą nam ręce. 

 

Sołtys Andrzej Wasilewski – Czy przed zimą wszystkich waszych podopiecznych odwiedziliście? 

 

Pracownik socjalny Alicja Szczepańska – Znane nam rodziny tak i dwie nowe, które zostały przez Państwa 

Sołtysów zgłoszone, o których nie wiedziałyśmy, i zostały rzez nas objęte pomocą. Zostały one 

odwiedzone z różną częstotliwością. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Projekt uchwały komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 2. – Uchwała Nr XXI/116/12. 

 

Pkt 8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2013. 

 

Pracownik UG Mariusz Zalewski – Szanowni Państwo otrzymaliście projekt Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013, który zgodnie z przepisami ustawy 
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o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi musi być corocznie przez Radę 

zatwierdzany. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXI/117/12. 
 

Pkt 9. Uchwała w sprawie podziału Gminy Raczki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Podczas omawiania 

projektu uchwały radny Mariusz Putra zaproponował, wprowadzenie zmiany, tj. aby obwód wsi Żubrynek, 

Krukówek i Rudniki, którego siedziba Obwodowej Komisji Wyborczej wyznaczona została w remizie OSP 

w Sidorach, pozostała nadal w Raczkach. Projekt po wprowadzeniu w/w zmian został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXI/118/12. 
 

Pkt 10. Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Raczki na 2013 rok. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Opracowany plan pracy Rady Gminy Raczki na 2013 

rok zawiera niezbędną minimalną i konieczną do odbycia liczbę sesji. Jednakże sesji może być więcej, z 

powodu podjęcia przez radnych niezbędnych uchwał dla zapewnienia ciągłości zadań gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Komisja pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XXI/119/12. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę.  

Po przerwie. 

 

Pkt 11. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Raczki. 
 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Proszę Państwa zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach z dnia 13 września 1996r. przedstawiamy Państwu, tzw. pakiet uchwał, które do końca roku 

muszą być przez Radę podjęte to są: uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Raczki, uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

uchwała w sprawie przejęcia obowiązku odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, uchwała w sprawie terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, uchwała w sprawie 

wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i 

ustalenia stawki opłaty za pojemnik, uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli 

nieruchomości położonych na obszarze Gminy Raczki. Prace nad gospodarką śmieciową rozpoczęły się w 

Powiecie we wrześniu. Wszystkie gminy, oprócz Filipowa, z Powiatu suwalskiego wynajęły firmę PRO 

GEO, która opracowała nam plan, wyliczyła wszystkie wskaźniki dotyczące tej gospodarki odpadami. 

Często odbywały się spotkania z przedstawicielami gmin i wypracowany został taki system, jaki został 

Państwu przedstawiony w poszczególnych projektach uchwał. Nasze gminy poprzez tą firmę ustaliły, że 

opłata będzie stosowana od mieszkańca i wywóz śmieci będzie przeprowadzany raz w miesiącu odpadów 

segregowanych i niesegregowanych. W nieruchomościach niezamieszkałych raz na dwa tygodnie, tak 

samo w budynkach wielorodzinnych. My, jako Gmina musimy uchwalić swoje uchwały, 6 miesięcy od 

uchwalenia wojewódzkiego planu gospodarki odpadami, tj. do końca tego roku. Jesteśmy zobowiązani do 

podjęcia tych uchwał, jednakże po rozstrzygniętych przetargach będziemy wiedzieli konkretnie, ile będzie 

nas to kosztowało. Później możemy tą stawkę obniżyć, aby jak najmniej było to dotkliwe dla 

mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Czy my w styczniu, będziemy mogli podjąć jeszcze raz 

w tej sprawie uchwałę? 

 

Radca prawny Jerzy Lewczuk – Jeżeli będą przesłanki ku temu to myślę, że tak. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Art. 6j w/w ustawy mówi, nakreśla, jakimi metodami możemy obliczać 

stawki, tj.: 

1) od ilości mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość,  

2) od ilości zużytej wody w danej nieruchomości, 

3) od powierzchni lokalu mieszkaniowego. 
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Uważam, że z tych trzech metod, wariant pierwszy, tj. od ilości mieszkańców zamieszkujących daną 

nieruchomość jest najbardziej sprawiedliwa na terenie naszej gminy, a proponowane stawki wydają się być 

optymalne. 

 

Sołtys Wojciech Żukowski – Czy można inaczej liczyć śmieci w jednej rodzinie od w drugiej? Oczywiście, 

że można, bo jeżeli mamy posesję jednorodzinną, to może mieć kompostownik, a jeżeli mieszka w 

wielorodzinnym, niestety nie. Zauważyłem, że w proponowanych w ustawie założeniach nie ma określonej 

stawki od ilości wytwarzanych śmieci tylko inne warianty. Gospodarka odpadami jest to prorodzinną 

polityką, bo im większa liczebnie rodzina, to więcej będzie musiała zapłacić. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Konstruując uchwały musimy się opierać na ustawie. W ustawie nie 

ma zapisu od pojemnika. Wiem, że najlepiej byłoby ustalić stawkę od ilości wytworzonych odpadów. 

Jeżeli dziś Rada nie przyjmie tych uchwał, to Wojewoda nałoży na gminę średnie ceny. 

 

Radny Antoni Sutuła – Zwróćcie Państwo uwagę na to, że ja, jako mieszkaniec domu wielorodzinnego 

będę zmuszony płacić wyższą stawkę, tj. 12 zł, ze względu na brak selekcji odpadów, a w domach 

jednorodzinnych mogą prowadzić selekcję odpadów i obniżą koszt do 8 zł od osoby. 

 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Takie podejście uniemożliwi nam przyjęcie niższej ceny za śmieci, ponieważ 

wtedy, jako jedni z ostatnich będziemy przeprowadzać przetargi. Gdy będą nam narzucone wyższe stawki, 

to sądzę, że firmy biorące udział w przetargu będą skłonne podać wyższe kwoty za swoje usługi.  

 

Wójt Gminy Raczki Roman Fiedorowicz – Proszę Państwa, my specjalnie, aby obniżyć minimalnie koszty 

i wprowadzić ten program do jednego poziomu w skali całego Powiatu poprosiliśmy firmę zewnętrzną do 

stworzenia takiego programu dla wszystkich gmin. Uważam, że ten program jest sensowny. On 

rzeczywiście różnicuje nawet w gminach te opłaty w zależności od wielkości gminy. Sami nic sensownego 

nie dalibyśmy radę opracować i sądzę, że te deklaracje o możliwych zmianach uchwał na korzyść 

mieszkańców, będą przez nas podejmowane. Będziemy bacznie śledzić, jak te sprawy są rozwiązywane w 

innych gminach i na podstawie tych obserwacji, będziemy wyciągać wnioski i modyfikować nasze. Moje 

stanowisko jest takie, że podejmijmy przygotowane przez nas uchwały, które później będziemy mogli 

zmienić.  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Mówiłam to już Państwu Radnym na komisjach, że sprawy 

dotyczące gospodarki odpadami będą pokrywane opłatami ponoszonymi przez mieszkańców z terenu 

naszej gminy. Istnieje taka zależność, że dochody uzyskiwane z tytułu w/w opłat będą wyłącznie 

przeznaczane na sprawy związane z tą gospodarką odpadami. W przypadku uzyskania wyższych 

dochodów, od poniesionych kosztów nie mamy możliwości przeznaczenia pieniędzy z tego działu na 

sfinansowanie innych zadań gminy. Z drugiej strony nie możemy ustalić niższych dochodów z tego tytułu, 

niż przewidywane koszty na ten cel, gdyż nie będziemy mogli z innych źródeł dochodu budżetu gminy. 

Groziłoby to nam ponoszeniem kar finansowych. 

 

Rady Jan Olszewski – Rozumiem, że dział gospodarka odpadami będzie działał na zasadzie, że nie może 

generować zysków, tj. działa sprzedaż wody w ZGKiM. 

 

Sołtys Wojciech Żukowski – Biorąc pod uwagę liczbę mieszkańców w naszej gminie i przykładowo stawę 

14 zł od osoby to miesięcznie da nam 87.550 zł, a przy 8 zł daje ok. 50 tys. zł, gdzie wywóz będzie 

dokonywany 1 w miesiącu. Uważam, że zakłady trudniące się zbieraniem odpadów niezłą sumkę od nas 

otrzyma. 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – W tej kwocie nie tylko będzie wliczony sam wywóz, ale też 

zagospodarowanie i utrzymanie tych odpadów na składowiskach. W tej chwili tylko płacimy za wywóz 

śmieci. 
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Wójt Gminy Raczki Roman Fiedorowicz – Mało tego ustawa przewiduje również, że pracownicy 

zatrudnieni przez gminę do prowadzenia spraw związanych z gospodarką odpadami mają być opłacani z 

tych środków. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – W tej kwocie zawarte są koszty administracyjne, koszty zakupu 

oprogramowania, koszty utworzenia PSZOK-u, który powstanie przy oczyszczalni ścieków, gdzie będą 

potrzebni pracownicy też w grę wchodzić będą koszty postawienia gniazd, gdzie będą zbierane butelki 

szklane. To wszystko zostało narzucone gminie i musimy to opłacić z tejże opłaty. 

 

Wójt Gminy Raczki Roman Fiedorowicz – Zasadnicza kwestia, Gmina jest właścicielem wszystkich 

odpadów wytworzonych na jej terenie. Tego dotąd nie było. Obowiązkiem gminy jest usunięcie tych 

odpadów i ma to zrobić oczywiście w dobrej wierze, z jak najmniejszym obciążeniem dla mieszkańców, 

ale koszty są wysokie, ponieważ dotyczą również utylizacji odpadów, utworzenia punktów sortowania 

śmieci. Nie wiadomo właściwie, gdzie będziemy oddawać swoje śmieci, czy nadal do Suwałk, ponieważ 

zakład ten nie jest przygotowany do odbioru takiej ilości śmieci. 

 

Sołtys Wojciech Żukowski – Niejednokrotnie zwracałem uwagę na wywożone odpadki budowalne do lasu 

i po przeczytaniu tych projektów muszę stwierdzić, że ten proceder nadal będzie praktykowany, ponieważ 

nie można ich zaliczyć do odpadów komunalnych, ani innego typu. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – W punkcie selektywnego zbierania odpadów komunalnych będzie stał 

kontener przeznaczony na zbiór tego typu odpadów, gdzie będzie można bezpłatnie dostarczyć. 

 

Radny Tomasz Gaździński – Ustawa wymaga, abyśmy spełnili kryteria związane z gospodarką śmieciową, 

za brak rozwiązań będziemy płacili kary umowne. 

 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Wcześniej przyjęte przez samorządy opłaty od rodzin, od gospodarstw 

domowych z podziałem, to takie uchwały były uchylane przez Wojewodów. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opina Komisji jest 

pozytywna: 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 11 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 3 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, od 

głosu wstrzymało się 3 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 11 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXI/120/12. 

 

Pkt 12. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Po posiedzeniu komisji zgodnie z sugestiami radnych został dodany 

pkt 3 w § 4: raz na dwa tygodnie w przypadku zbieranych selektywnie i niesegregowanych (zmieszanych) 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają 

odpady komunalne. Żeby było to wszystko jasne, to chodzi o sklepy, o przedsiębiorców. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia Komisji jest 

pozytywna: 4 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna: 3 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 10 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 4 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, od 

głosu wstrzymało się 4 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 10 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 7. - Uchwała Nr XXI/121/12. 
 

Pkt 13. Uchwała w sprawie przejęcia obowiązku odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Żeby gospodarka śmieciowa na terenie gminy funkcjonowała w sposób 

prawidłowy Wójt Gminy postanowił, że będzie przejmował śmieci także od przedsiębiorców, od osób 

prowadzących sklepy, dlatego, że ustawa zezwala na indywidualny odbiór przez firmę wywożącą śmieci 

od takich podmiotów, ale w rozrachunku, byłaby to znacznie wyższy koszt. W związku z tym, to Gmina 

przejmuje te śmieci, której wolę wyraża przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie: 4 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 9 

 - „przeciw” – 1 

 - „wstrzymującymi” – 4 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 

przeciwko głosował 1 radny, od głosu wstrzymało się 4 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 9 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr XXI/122/12. 
 

Pkt 14. Uchwała w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Na posiedzeniu 

naszej Komisji uzgodniono, że: w § 3 ust. 1 zmienia się zapis: „Opłatę, o której mowa w § 1, właściciel 

nieruchomości ma obowiązek wnosić, co miesiąc, przelewem lub wpłatą na rachunek bankowy Urzędu 

Gminy Raczki.” 
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Pan Sekretarz również wniósł zmianę do projektu uchwały w § 3 dodaje się pkt 2 „Ustala się, iż opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza się do dnia 28-go każdego miesiąca, którego obowiązek 

ponoszenia opłaty dotyczy.”. 

Opinia Komisji jest pozytywna: 3 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna: 3 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 10 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 4 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, od 

głosu wstrzymało się 4 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 10 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 9. - Uchwała Nr XXI/123/12. 
 

Pkt 15. Uchwała w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia Komisji nie 

została rozstrzygnięta, ponieważ w głosowaniu jawnym nad projektem uchwały: 2 głosy były „za”, 2 głosy 

„przeciw”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym nad projektem uchwały: 2 głosami byli „za”, przy 2 

głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 9 

 - „przeciw” – 3 

 - „wstrzymującymi” – 2 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 

przeciwko głosowało 3 radnych, od głosu wstrzymało się 2 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 9 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 10. - Uchwała Nr XXI/124/12. 
 

Pkt 16. Uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości 

położonych na obszarze Gminy Raczki. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Każdy właściciel nieruchomości zamieszkałej i niezamieszkałej do 

dnia 30 kwietnia 2013r. zobowiązany będzie do złożenia deklaracji do Wójta Gminy, której wzór określa 

załącznik do w/w uchwały. Na podstawie tej deklaracji właściciel obliczy stawkę za śmieci, którą będzie 

do dnia 28-go, każdego miesiąca uiszczał na konto UG bez wezwania. Gmina nie będzie wysyłała żadnych 

nakazów, rachunków. Jeżeli po weryfikacji okaże się, że opłaty są zaniżone lub nie zostały złożone 
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deklaracje, Wójt na podstawie tej ustawy nakłada decyzją na właściciela nieruchomości opłatę, którą 

będzie ponosił. Zostanie przeprowadzona kampania informująca mieszkańców.  

Osoby, które mają obecnie podpisane umowy z przedsiębiorstwami, które wywożą odpady komunalne 

muszą te umowy do 1 lipca 2013 roku wypowiedzieć. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia Komisji jest 

pozytywna: 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna: 4 głosami „za”. 

 

Sołtys Wojciech Żukowski – W kwestii technicznej, co właściciele mają zrobić odnośnie pojemników, czy 

to firmy mają je dać, czy samemu trzeba zakupić? 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – W ustawie jest zapisane, że właściciel nieruchomości wyposaża 

nieruchomość w pojemniki, według naszego systemu będą to dwa pojemniki: jeden na zmieszane a drugi 

na suche. Myślę, że w specyfikacji przetargowej możemy zaznaczyć, aby firma wywozowa wydzierżawiła 

takie pojemniki.  

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 10 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 4 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, od 

głosu wstrzymało się 4 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 10 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 11. - Uchwała Nr XXI/125/12. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę.  

Po przerwie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – W dalszej części obrad nie będzie uczestniczył 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Ostrowski. Stwierdzam, że w obradach bierze udział 13 radnych. 

 

Pkt 17. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 r. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Proponujemy dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, 

jak i wydatków budżetu gminy na rok 2012, tj.: 

1) w planie dochodów budżetu gminy w następującym zakresie: 

a) zwiększa się dochody własne o kwotę - 116.761 zł m. in. z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego, 

subwencji oświatowej, wpływów z usług, opłaty produktowej, 

b) zmniejsza się dochody własne o kwotę - 79.458 zł; 

2) w planie wydatków budżetu gminy w następującym zakresie: 

a) zmniejsza się wydatki własne o kwotę - 1.611 zł, 

b) zwiększa się wydatki o kwotę - 38.914 zł, w tym: 

- wydatki realizowane w ramach porozumień jst - 1.611 uzł z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji 

celowej dla Miasta Suwałki, która zostanie przeznaczona na przeciwdziałanie alkoholizmowi, 

- wydatki własne - 37.303 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów, środków żywności, energii, usług 

pozostałych oraz na różne opłaty i składki; 

3) urealniono kwoty dotacji celowych planowanych do udzielenia w 2012 r. 

Budżet gminy po dokonanych zmianach wynosi: 

1. Dochody budżetu gminy ogółem - 23.647.571 zł, w tym: 
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- dochody bieżące - 16.178.981 zł, 

- dochody majątkowe - 7.468.590 zł; 

2. Wydatki budżetu gminy ogółem - 24.302.331 zł, w tym: 

- wydatki bieżące - 14.812.861 zł, 

- wydatki majątkowe - 9.489.470 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 12. – Uchwała Nr XXI/126/12. 
 

Pkt 18. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 

2013 – 2018: 
 

- odczytanie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Przedstawiony projekt uchwały jest tożsamy z projektem 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018, który był 

przedstawiony w drodze Zarządzenia Nr 205/12 Wójta Gminy Raczki. W tym projekcie nie zostały 

dokonane żadne zmiany. Przedłożony przez Wójta Gminy projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 

- odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Raczki na lata 2013-2018 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Mariusz Putra – Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w 

listopadzie dokonaliśmy analizy projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013-

2018. Nie wnieśliśmy uwag do w/w projektu.  
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Nasza Komisja 

dokładnie zapoznała się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Raczki na lata 2013-2018 i stwierdza, że: planowane dochody budżetu gminy na 2013 rok wynoszą 

25.570.219 zł, w tym dochody bieżące – 16.938.888 zł, dochody majątkowe – 8.631.331 zł. Planowane 

wydatki budżetu gminy na 2013 rok wynoszą 25.798.228 zł, w tym wydatki bieżące – 14.213.303 zł, 

wydatki majątkowe – 11.584.925 zł. Deficyt wyniesie – 228.009 zł. Planowane do zaciągnięcia kredyty i 

pożyczki stanowią kwotę 2.597.055 zł. Stan zadłużenia z tytułu kredytów i pożyczek na koniec 2013 roku 

wyniesie 5.620.967 zł, co stanowi 21,98% planowanych dochodów budżetu gminy. Spłata zobowiązań z 

tytułu kredytów i pożyczek stanowi kwotę 2.369.046 zł plus odsetki 371.910 zł. Łącznie 2.740.956 zł, co w 

relacji do planowanych dochodów 2013 roku stanowi 10,72%. Wartości przyjęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej i projekcie budżetu gminy na 2013 rok są zgodne w zakresie ogólnych kwot dochodów, 

wydatków, wyniku budżetu, przychodów i rozchodów. Budżety Gminy planowane na lata 2014 – 2018 

wykazują nadwyżki budżetu, które zabezpieczają rozchody budżetu z tytułu planowanych spłat kredytów i 

pożyczek w poszczególnych latach. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały: 4 głosami „za”, przy 1 

głosie „wstrzymującym się”; 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Członkowie Komisji dokonali analizy projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013-2018 i zaopiniowali pozytywnie. 
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- odczytanie opinii w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018 

przez przewodniczącego Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – W dniu 17.12.2012r. 

odbyło się posiedzenie Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy zgodnie z uchwałą 

XXXVII/182/10 Rady Gminy Raczki z dnia 17.08.2010r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej w celu opracowania ostatecznej opinii na temat: 

- projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2012 – 

2017 wraz z prognozą długu i spłatą zobowiązań na lata 2013 – 2018 wraz z wykazem przedsięwzięć 

realizowanych w latach 2013 – 2018.  

Z przedstawionej opinii przez Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Turystyki Jarosława Szyłak wynika, że Komisja nie ma zastrzeżeń do projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018 i opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Mariusz Putra stwierdził, że jego Komisja nie ma 

zastrzeżeń do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018 i opiniuje 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu stwierdziła, że Komisja nie miała 

zastrzeżeń i uwag do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018 i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały: 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Stwierdzam, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018 został przez 

Stałe Komisje Rady zaopiniowany pozytywnie. 
 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 2018 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz zapoznał z treścią uchwały RIO w Białymstoku w sprawie 

wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 

2013 – 2018. 
 

Załącznik Nr 13. – Uchwała Nr RIO.V.00311-20/12. 
 

- dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2013 – 2018 
 

Nie wniesiono uwag i zastrzeżeń. 
 

- głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2013 – 

2018 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 14. – Uchwała Nr XXI/127/12. 
 

Pkt 19. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2013 rok: 
 

- odczytanie projektu budżetu gminy Raczki na 2013 rok 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki 

na 2013 rok został przedstawiony Państwu w drodze Zarządzenia Nr 206/12 Wójta Gminy Raczki w 

miesiącu listopadzie, jak również został on przesłany do zaopiniowania przez Radę Gminy Raczki oraz 

przez RIO. W przedstawionym w tym miesiącu projekcie uchwały nie dokonywaliśmy żadnych zmian  
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i jest on tożsamy z projektem, który był przedstawiony Państwu w miesiącu listopadzie br., który 

przedstawia się następująco:  

Dochody budżetu gminy określono w wysokości - 25.570.219 zł, z tego:  

- bieżące w wysokości - 16.938.888 zł, 

- majątkowe w wysokości - 8.631.331 zł. 

Wydatki budżetu gminy w wysokości - 25.798.228 zł, z tego: 

- bieżące w wysokości - 14.213.303 zł,  

- majątkowe w wysokości - 11.584.925 zł. 

Jeśli chodzi o rozliczenie budżetu: 

- deficyt budżetu gminy przewidywany jest w kwocie - 228.009 zł, który planuje się pokryć przychodami 

pochodzącymi z zaciąganych kredytów.  

Przedłożony przez Wójta Gminy projekt uchwały budżetowej Gminy raczki na 2013 rok uzyskał 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 

Wójt Gminy Raczki Roman Fiedorowicz – Proszę Państwa jest to budżet imponujący z tego względu, że 

udział środków inwestycyjnych jest niezwykle wysoki, tj. ponad 11.500 tys. zł. Uważam, że jest to bardzo 

duże osiągnięcie. Niewątpliwie przysłużył się temu program „Zrównoważony rozwój rejonu rzeki 

Rospudy”, który zaoferował bardzo korzystne warunki uzyskania dofinansowania, nawet do 85% wartości 

zadania, poza tym VAT jest kosztem kwalifikowanym. Tych pieniędzy nie można było zlekceważyć, 

ponieważ pozwoli nam zamknąć potrzeby inwestycyjne związane z gospodarką wodno – ściekową w 

gminie Raczki. Natomiast, należy stwierdzić, że w budżecie zostały zachowane relacje, np. udział środków 

na administrację, tj. ok. 7% w stosunku do wielkości budżetu. Uważam, że dokonując pewnych zmian w 

organizacji oświaty na terenie Gminy, zatamowaliśmy bardzo niebezpieczną tendencję, polegającą na 

ciągłym powiększaniu wydatków oświatowych w stosunku do subwencji. Ta relacja jest teraz 

zadowalająca i istniejącego układu nie będziemy zmieniać. Proszę Państwa chciałbym zwrócić Państwa 

uwagę na wielkość środków przeznaczonych na pomoc społeczną, tj. ok. 3 mln zł. które w większości 

przeznaczone są na zasiłki rodzinne. W tym przyszłorocznym budżecie będzie kilka inwestycji bardzo 

potrzebnych mieszkańcom, tj. ruszy budowa ul. Nadrzecznej w Raczkach, uporządkowanie terenu pod 

mostem kolejowym. W następnym etapie może uda się zagospodarować tereny na plaży gminnej przy 

jeziorze Bolesty w Sidorach. Postaramy się wykonać kilka drobnych zadań, tj. wykonanie boiska na 

osiedlu, być może jakiś plac zabaw w ramach LGD. 

Chciałbym Państwu z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia podziękować za dobrą współpracę. 

Już dwadzieścia lat minęło, jak piastuję stanowisko Wójta i muszę stwierdzić, że obecna Rada jest bardzo 

dobrze przygotowana do pełnienia tej funkcji pod względem merytorycznym i szczegółowym. Zadowolony 

jestem, z tego, że Gmina mimo wszystkich trudności realizuje swoje zadania w sposób ciągły na rzecz 

polepszania bytu naszej społeczności gminnej. Życzę Wszystkim wesołych, spokojnych Świąt w gronie 

rodzinnym i z kończącym się rokiem dziękuję Państwu za miłą współpracę. 
 

- odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2013 

rok 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Mariusz Putra – Opinia Komisji jest pozytywna. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Nasza Komisja 

dokładnie zapoznała się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok i 

stwierdza, że planowane dochody budżetu gminy na 2013 rok wynoszą 25.570.219 zł, planowane wydatki 

budżetu gminy na 2013 rok wynoszą 25.798.228 zł. 

Deficyt wynosi 228.009 zł i zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z zaciągniętych kredytów. W 

budżecie tworzy się rezerwę w kwocie 62.000 zł. Na spłatę zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i 

pożyczek ustalono kwotę 2.369.046 zł plus odsetki 371.910 zł, co daje kwotę 2.740.956 zł i stanowi 

10,72% planowanych dochodów 2013 roku. Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków 

pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności wynoszą 4.521.326 zł i obejmują trzy 

zadania. Wydatki inwestycyjne stanowią kwotę 11.584.925 zł, tj. 44,91% planowanych wydatków. 

Planowane zobowiązania budżetu gminy na dzień 31.12.2013r. wynosić będzie 5.620.967 zł, co stanowi 

21,98% planowanych dochodów budżetu gminy. Zdaniem Komisji jest to bezpieczny wskaźnik 

zobowiązań kredytowych Gminy Raczki. 



16 

Komisja stwierdza, że opracowany projekt budżetu gminy przedstawia realne możliwości finansowe 

dotyczące realizacji podstawowych zadań Gminy oraz zadań inwestycyjnych.  

Komisja wnosi o uwzględnienie w budżecie 2 zadań inwestycyjnych: 

1) wykonania oświetlenia wsi Jaśki, 

2) wykonania oświetlenia ulicy do Szkoły Podstawowej w Raczkach od strony Posterunku Policji. 

Źródłem pokrycia kosztów w/w zadań będą oszczędności z przetargów, które zazwyczaj są niższe od 

wartości kosztorysowych. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 

2013 r. i zaopiniowała pozytywnie. 
 

- odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2013 rok przez przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – W dniu 17.12.2012r. 

odbyło się posiedzenie Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy zgodnie z uchwałą 

XXXVII/182/10 Rady Gminy Raczki z dnia 17.08.2010r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej w celu opracowania ostatecznej opinii na temat: 

- projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2013 rok. 

Z przedstawionej opinii przez Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Turystyki Jarosława Szyłak wynika, że komisja nie wnosi uwag i zastrzeżeń do projektu 

budżetu gminy na rok 2013 i opiniuje go pozytywnie. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Mariusz Putra stwierdził, że jego Komisja nie wnosi 

uwag i zastrzeżeń do projektu budżetu gminy Raczki na 2013 rok i opiniuje go pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu odczytała opinię swojej Komisji w 

sprawie projektu budżetu gminy Raczki na rok 2013. 

Planowane dochody budżetu gminy wyniosą 25.570.219 zł, w tym: dochody bieżące - 16.938.888 zł, 

dochody majątkowe – 8.631.331 zł. 

Planowane wydatki budżetu gminy wyniosą 25.798.228 zł, w tym: wydatki bieżące – 14.213.303 zł, 

wydatki majątkowe – 11.584.925 zł. 

Deficyt gminy wyniesie 228.009 zł i zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z zaciągniętych 

kredytów. 

W budżecie tworzy się rezerwę w kwocie 62.000 zł. 

Na spłatę zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek ustalono kwotę 2.369.046 zł + odsetki 

371.910 zł, co daje łącznie 2.740.956 zł, co stanowi 10,72% planowanych dochodów na 2013 rok. Wydatki 

na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu 

Spójności wynoszą 4.521.326 zł i obejmują 3 zadania. 

Wydatki inwestycyjne stanowią kwotę 11.584.925 zł, tj. 44,91% planowanych wydatków w 2013 r. 

Planowane zobowiązania budżetu gminy na dzień 31.12.2013r. wynosić będzie 5.620.967 zł, co stanowi 

21,98% planowanych dochodów budżetu gminy w 2013 r. Zdaniem Komisji jest to bezpieczny wskaźnik 

zobowiązań kredytowych Gminy Raczki.  

Komisja stwierdza, że opracowany projekt budżetu gminy przedstawia realne możliwości finansowe 

dotyczące realizacji podstawowych zadań Gminy oraz zadań inwestycyjnych. Jednakże wnosi o 

uwzględnienie w budżecie 2 zadań inwestycyjnych: 

1) wykonania oświetlenia wsi Jaśki, 

2) wykonania oświetlenia ulicy do Szkoły Podstawowej w Raczkach od Posterunku Policji. 

Źródłem pokrycia kosztów w/w zadań będą oszczędności z przetargów, które zazwyczaj są niższe od 

wartości kosztorysowych. 

Komisja Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu przedłożony projekt budżetu gminy Raczki na rok 2013 

zaopiniowała pozytywnie 5 głosami „za” i opinię swoją przedstawia Radzie Gminy z prośbą o uchwalenie 

w/w projektu.  

Stwierdzam, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na rok 2013 został przez 

Stałe Komisje Rady zaopiniowany pozytywnie. 
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- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie projektu 

budżetu gminy Raczki na 2013 rok oraz o możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu 

budżetu gminy, 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz zapoznał z treścią uchwały RIO w Białymstoku w sprawie 

wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Raczki na 2013 rok oraz o możliwości 

sfinansowania przedstawionego deficytu. 
 

Załącznik Nr 15. – Uchwała Nr RIO.V.00310-20/12. 
 

- dyskusja nad projektem uchwały w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2013 rok 
 

Radny Kazimierz Iwanowski – Chciałbym zapytać odnośnie zadań inwestycyjnych realizowanych w roku 

2013, odnośnie pkt 1 dotyczącego „Przebudowy i rozbudowy stacji wodociągowej we wsi Podwysokie w 

gminie Raczki i obiektów SUW Raczki” w kwocie 410 tys. zł. Jaki będzie oddzielny koszt zadania w 

rozbiciu na stację w Podwysokim i w Raczkach?  
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Nie dysponuję w tej chwili tutaj dokumentacją kosztorysową 

odnośnie realizacji tego zadania. W związku z tym zapraszam Pana po sesji do Urzędu Gminy i wyliczę, 

jaki jest przewidywany koszt na poszczególne stacje wodociągowe. 
 

- głosowanie nad uchwałą w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2013 rok, 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 16. – Uchwała Nr XXI/128/12. 
 

Pkt 20. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 

Radny Antoni Sutuła – Chodzą słuchy, że z winy Gminy nastąpi likwidacja Poczty w Raczkach od 

następnego roku, a w zamian zostanie utworzony punkt pocztowy, ponieważ Gmina nalicza wysoki czynsz. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Nic w tej sprawie nie jest wiadomo. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poczta Polska przeprowadza program restrukturyzacji 

swoich placówek na terenie całego kraju i na pewno na to nie ma wpływu czynsz ustalony przez Gminę za 

wynajmowany lokal. 

 

Pkt 21. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 
Nie udzielono odpowiedzi, bo nie były zgłaszane zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – W przerwie obrad został Państwu przekazany do 

zapoznania list otwarty Kancelarii prawnej działającej z upoważnienia Wojewody w sprawie możliwości 

dochodzenia rekompensat za zajęte grunty wraz z pozostałościami. 

W przerwie między sesjami wpłynęły pisma, jedno od Komendanta Miejskiej Policji w Suwałkach 

informujące o planowanych od 1 lutego 2013 r. zmianach organizacyjnych dotyczących funkcjonowania 

posterunków Policji w powiecie suwalskim. Plany obejmują utworzenie dwóch posterunków Policji w 

powiecie suwalskim: w Rutce-Tartak obejmujący gminy: Jeleniewo, Rutka-Tartak, Szypliszki i Wiżajny; i 
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w Filipowie obejmujący gminy: Bakałarzewo, Filipów i Przerośl oraz Rewir dzielnicowych w Raczkach 

podległy pod Naczelnika Wydziału Prewencji KMP w Suwałkach. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – W związku z tym Gmina przejmuje budynek posterunku Policji w 

Raczkach i zostanie utworzony u nas Rewir dzielnicowych, na miejscu pracować będzie u nas trzech 

Policjantów. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Wpłynęły do mnie, również pisma w poruszanej przez 

nas sprawie dotyczącej budowy sklepu wielko powierzchniowego, tj. protest lokalnych przedsiębiorców 

oraz przedstawicieli mieszkańców popierających powstanie tego typu sklepu.  

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Porządek sesji został wyczerpany. Informuję, że 

protokół z dzisiejszej sesji sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 3 dni przed terminem 

kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki. 

 

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia chciałbym złożyć wszystkim tutaj obecnym życzenia 

świąteczne: szczęśliwych, zdrowych i pogodnych Świąt oraz szczęśliwego Nowego Roku. 

 

Dziękuję Wójtowi, radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udział w obradach Rady. 

 

„Zamykam XXI Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Protokołowała 

 

Danuta Karaś 

  Przewodniczący Rady 

 

Mirosław Sewastynowicz 


